
Vážená pani riaditeľka, 
Volám sa Alis Ispendžijan a som riaditeľkou jednej krásnej škôlky, do ktorej chodia ešte krajšie 
detičky. Škôlka sa volá “Ján Bibián“. Pomenovaná je podľa literárneho hrdinu z knihy pre deti, 
ktorú napísal spisovateľ Elin Pelin s názvom “Ján Bibián”. Hrdinom knihy je chlapec, ktorý robí 
často neplechu spolu so svojím priateľom čertíkom “Fjut”. 

Pani Edita Blagoevová je veľmi dobrou priateľkou našich detí a spájajú nás mnohé pekné akcie, 
ktoré sme spolu pre ne urobili. Pred rokom sme v škôlke založili miestnu sekciu “Klubu priateľov 
Európy” s názvom “Deti Európy pri Celodennej škôlke Ján Bibián”. V Bulharsku sa nachádza 7 
sekcií tejto nevládnej organizácie a mimo Bulharska máme sekcie v Ochride, Budapešti a 
Madride. Tradíciou je, aby každá sekcia mala krstného otca alebo mamu a našou veľkou radosťou 
je, že našou krstnou mamou je práve pani Edita. Preto som ju aj poprosila, aby nás skontaktovala 
so škôlkou na Slovensku, s ktorou by sme sa mohli bližšie zoznámiť a spolupracovať. Doporučená 
nám bola Vaša škôlka a ľutujem, že sa nám nepodarilo skontaktovať skôr. Pravdepodobne sa 
stala chyba v adrese alebo v maile. Som vďačná pani Edite, že uskutočnila tento kontakt. 

Pre mňa a moje učiteľky bude česť spoznať sa s Vami a vymieňať si skúsenosti, rozprávať sa o 
problémoch vo výchove a vzdelávaní detí, vymieňať si fotografie a výkresy detí, skúsenosti s 
prácou na projektoch a iné. Ja už som si pozrela Vašu webovú stránku a mám určitú predstavu o 
Vašej škôlke. Je skvelá. Naša webová stránka je: www.yanbibiyan.com 

Tak, ako aj Vy, aj my máme radu školy MŠ a predsedkyňou je právnička Galina Georgievová. Ak 
chcete, aj obaja predsedovia rodičovskej rady si môžu vymieňať skúsenosti. 

E-mail našej škôlky je: cdg38yanbibiyan@gmail.com a môj e-mail 
jeispendjian@gmail.com Môžete písať na oba maily. 

To je zatiaľ od nás všetko. 

Teším sa na Vašu odpoveď a zostávam So srdečným pozdravom 

Alis Ispendžijan, riaditeľka 
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Milá Jana,  

úvodom, by som chcela Tebe a celému Vášmu kolektívu popriať úspešný školský rok 2011/2012, prajem 
Vám veľa zdravia, šťastia a úspechov vo vašej práci.  

 Tento školský rok aj pri nás začal s mnohými  cieľmi, úlohami a stretnutiami.Začiatkom novembra (3.-
4.11.2011) sa uskutočnila národna konferencia, ktorej ste sa zúčastnili aj vy minulého roku prostredníctvom 
Vášho príspevku. Tvoj  príspevok bol zaradený do zborníka, ktorý sa Ti  budem snažiť nejakým spôsobom 
poslať. 

 Kolektív našej materskej škôlky spolu s ďalšími troma, vyhrala konkurz vyhlásený Mestským úradom 
Varna na tému “Bezpečnosť dieťaťa”.Cieľom tohto projektu je zvýšenie kvalifikácie nielen pedagógov, ale aj 
celého personálu pri zabezpečení bezpečnosti detí  ako účastníkov cestnej premávky  ako aj pri živelných 
pohromách a haváriach .Uskutočnili  sme aj cvičenie evakuácie detí pri zemetrasení. Naši pedagógovia 
pripravili rôzne materiály a multimediálne prezentácie ako súčasť cvičenia a výučby. V budúcnosti nás 
očakáva diskusie ohľadom uskutočneného cvičenia, na ktorú sme pozvali  pedagógov z  druhých 
materských  škôlok, predstaviteľov školskej inšpekcie, psychológov, zachranárov a novinárov. 

 Veľmi by ma zaujímalo, aké metódy sa využívajú u vás v procese výučby pri zabezpečení bezpečnosti 
detí  ako účastníkov cestnej premávky  ako aj pri živelných pohromách a haváriach . 

 V blízskej budúcnosti nás očakáva  príprava vianočných osláv pre deti a rodičov. 

 Prajem Tebe a celému Vášmu kolektívu  šťastné a veselé Vianoce plné radosti, rodinnej pohody, šťastia, 
zdravia, lásky a všetko dobre v Novom roku 2012. 

 S pozdravom Alis 

 



  

 

 

 



Milá Alis, 

veľmi si ma potešila, že si sa mi ozvala.Už som dlhšie na Teba a Tvoje deti ako aj kolektív myslela, ale pre 
veľkú pracovnú zaneprázdnenosť sa ospravedlňujem. Srdečne Vám blahoželám k projektu. 

Páčia sa mi Vaše fotografie, deti sú úžasné v tých kostýmoch dopravných značiek. Aj ich práce s 
dopravnou tématikou. Je to výborné, že sa aj vy tak dôrazne venujete tejto dôležitej tematike. 

 Aj my tu v Bratislave pracujeme ako včeličky. Podarilo sa nám do troch tried zakúpiť interaktívne tabule, a 
tak môžeme moderne elektronicky deti vyučovať. je to perfektná učebná pomôcka nielen pre deti , ale aj 
pre našich pedagógov. Zapojili sme sa aj my do dvoch projektov, jeden zameraný na digitálne technológie - 
zavádzanie digitálnych hračiek do výučby, druhý projekt -  na overovanie  učebnej  pomôcky - kartičiek s 
didaktickou funkciou. Okrem toho sme pre celú Bratislavu organizovali 1. ročník výtvarnej súťaže detí MŠ: 
,,Prišla jar"a teraz pripravujeme 2. ročník výtvarnej súťaže detí MŠ:,, Zimné radovánky".Výtvarné súťaže 
organizujeme ako aktívne členky regiónu Bratislava Spoločnosti pre predškolskú výchovu, ktorou som 
predsedníčkou. Aj my sme toho už od samého začiatku školského roku veľa zažili - výletov, akcií, 
bábkových predstavení, výchovných koncertov, návštevy ZOO, farmy , tigríčat, vodného mlynu, nedá sa to 
všetko opísať slovami, koľko krásnych zážitkov sme mali s našimi šikovnými deťmi. Boli sme aj v jesennej 
škole v prírode na Jankovom vŕšku, je tam prekrásna príroda.deti sa super zrekreovali a koľko zábavy a 
radosti sme s nimi zažili.Predsa je to pre ne úplne iný režim pobyt v bezprostrednej prírode so svojimi 
kamarátmi, než v MŠ. 

Alis, máme výbornú spoluprácu s našimi rodičmi, ja si ich nesmierne vážim, že podporujú tieto naše aktivity 
MŠ, cenia si snahu celého nášho kolektívu, aby ich deti mali krásne zážitky zo škôlky a tešili sa do nej. 
Potrebujeme ich podporu a ich finančnú pomoc.  

Preposielam Ti aj ja niektoré fotografie z našich akcií. Je ich tak veľa, že mám čo robiť tie najkrajšie 
povyberať, pretože všetky sú pekné.Robím z nich pre našich rodičov na celej dlhej chodbe pravidelnú 
výstavku. veľmi sa im páči a to ma teší, že aspoň si tú atmosféru prostredníctvom nich vedia predstaviť. 
Minulý týždeň sme robili na škôlke odborný seminár k využitiu digitálnej technológie v MŠ,mali sme aj 
návštevu z ministerstva školstva, štátnej inšpekcie. Bola to opäť akcia Spoločnosti pre predškolskú výchovu 
a teší ma, že si práve našu MŠ vybrali. 

Takto aspoň v krátkosti som Ti Alis priblížila prácu našej MŠ.  

Teším sa na ďalšiu spoluprácu s Vašou MŠ vo Varne a dúfam, že nám to niekedy výjde a budeme môcť s 
niektorými kolegyňami k Vám v lete pricestovať. Taktiež stále platí moje pozvanie.  

Potešila ma Tvoja návšteva v našej MŠ, aj keď z časových dôvodov a Vášho bohatého programu v 
Bratislave krátka, ale o to z mojej strany srdečnejšia. 
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Milá Alis, 
ešte k tým metódam, čo sa pýtaš, aby som nezabudla.: 
V procese výučby pri zabezpečení bezpečnosti detí  ako účastníkov cestnej premávky  ako aj pri živelných 
pohromách a haváriach využívame rôzne metódy - názorné ukážky, praktické, nácviky poplachu CO, 
rýchleho opustenia budovy s celým personálom MŠ, potom využívame dopravný program ,,Zajačik 
bécepáčik" ( fotografia), ktorý k nám pravidelne zavíta do MŠ, hravou, pútavou, náučnou a dramatickou 
metódou tvorivej dramatiky vysvetlí deťom a pýta sa ich, ako sa majú správať pri prechode cez cestu, ako 
majú reagovať na semafor ( máme ho v menšom prevedení ako elektronickú učebnú pomôcku), situačnou 
metódou sa zahrajú na haváriu, zavolanie a príchod sanitky, zavolanie a príchod dopravnej polícii a pod. 
Toto isté robíme aj v jednotlivých triedach, keĎ máme v učebných osnovách tématický celok na celý 
mesiac o dopravnej výchove - obrázkami, pojmovými mapami, puzzle, stavaním si z kociek a stavebníc, s 
didaktickou pomôckou Logico primo, námetovou hrou na dopravu, na interaktívnej tabuli, na pracovných 
listoch, zhotovovaním si semaforu, sanitky, áut a pod. Každá pani učiteľka si robí projekty s rôznymi 
metódami sama, navštevujeme dopravné ihrisko, ideme na výlet autobusom, pozorujeme na vychádzke 
cestnú premávku, rozprávame si o dopravných situáciách,  o povolaniach, veľa si kreslíme, maľujeme o 
doprave atď. 
 
Ešte na záver Ti preposielam z akcií ďaľšie fotografie detí.  
 
S pozdravom, Jana 
 
 



ĎAKUJEM  VEľMI PEKNE ZA PRIANIE. 
 
Aj ja Ti prajem a tiež celému Tvojmu kolektívu  šťastné a veselé Vianoce, veľa radosti, šťastia, zdravia, 
lásky a úspešný Nový rok 2012. 
  
S pozdravom   Jana 
 
 
 
 
Alis, takto to u nás vyzeralo cez tekvičkovú diskotéku. Vidíš ma tam priamo  v akcii, pravidelne robím pre 
naše deti takéto bláznivé diskotéky, v pozadí je moja 5.trieda, moji budúci školáci, na interaktívnej tabuli 
som im cez internet púsťala maskovanie maľbou na tvár a s rodičmi sme si robili po triedach tvorivé 
dielničky - strašiakov z tekvičiek, netopierov, strašidielka a potom sme ich išli spoločne rozsvietiť sviečkami 
na školský dvor... čo k tomu dodať. 

 



 

 
 
  

 


	Milá Alis,

